

# IELTS 雅思 考試 官方指南

IELTS  
ESSENTIAL  
GUIDE

英國文化協會 著

第一本 專為台灣考生量身訂製的  
官方應考指南

- 適用學術組及一般訓練組考生。
- 含6套雅思官方模擬試題，全面提升應考能力！
- 依聽、說、讀、寫四大技巧深度剖析，明確列出學習目標。
- 隨附MP3內含聽力、口說官方實戰練習及聽力全真試題音檔。

# IELTS Listening Test

# Overview of the Listening Test

## FORMAT

- The Listening Module takes about 30 minutes to complete.
- At the end, candidates are allowed 10 minutes to transfer answers to an answer sheet.
- The Listening Module is the same for both the Academic and General Training versions of the test.
- There are 4 sections, each with 10 questions.
- Each section has one or more of various task types.
- The test gets progressively more difficult.
- All instructions are printed on the question booklet.
- 雖聽測驗內容播放時間為 30 分鐘。
- 雖聽測驗內容播放完畢後，會給予額外 10 分鐘讓考生將答案體寫於答案卡上。
- 學術組與一般訓練組的聽力測驗內容相同。
- 聽力測驗分成四個部分，每個部分有 10 個題目。
- 每部分包含一種或多種不同的題型。
- 試題難度由淺入深。
- 所有作答指示說明均印在試卷上。

## AUDIO RECORDING

- You will hear a variety of accents (e.g., British, American, Australian).
- Answer the questions as you listen, because the recording is played once only.
- Some time is allowed during the recording to preview the questions.
- Answers are in the same order as the information on the recording.
- If you missed an answer, guess, because wrong answers are not penalised.
- 你將會聽到多種不同的英語口音（例如：英式、美式、以及澳洲式）。
- 每段聽力內容只播放一次，所以你必須邊聽邊作答。
- 在播放聽力內容過程中會有一些時間讓考生先瀏覽題目。

- 答案與聽力內容中出現的順序一致。
- 如果你漏答了一題，可以用猜測作答，答錯不扣分。

## MARKING

- A mark is given for each correct answer.
- Answers can be written in either upper or lower case; both are acceptable.
- The use of punctuation, like commas, hyphens or apostrophes in answers, is not necessary.
- Spelling is important. A spelling mistake counts as a wrong answer.
  - Both American and British English spelling are accepted, but be consistent.
  - A hyphenated word (e.g., absent-minded) counts as one word.
- Grammar is important (e.g., if you write a singular instead of a plural noun, it counts as a wrong answer).
- Write answers clearly. Illegible handwriting will result in a wrong answer.
- Word limits set in the instructions need to be observed, otherwise answers will automatically be marked incorrect.
- 每個正確答案得一分。
- 答案可以採用大寫或小寫，兩種方式均可。
- 作答時不需使用標點符號，例如逗號、連字號或撇號。
- 拼寫很重要。拼寫錯誤將被視為錯誤答案。
  - 使用美式或英式拼字均可，但要保持一致。
  - 含連字號的詞彙（如：absent-minded），計為一個單詞。
- 語法很重要（例如：如果誤將複數名詞寫成單數名詞，會被計為錯誤答案）。
- 書寫答案須清晰。難以辨認的字跡會被計為錯誤答案。
- 需遵守作答指令中的詞數限制，否則將自動被計為錯誤答案。

### Advice for Chinese-speaking Candidates

When you receive the Listening Test booklet, do not immediately open it. Do not open it until you are instructed to do so, otherwise it can be considered a breach of IELTS test rules.

當拿到聽力測驗試卷時，不要立即打開。聽到打開試卷的指令後才能打開，否則將被視為違反雅思考試規則。

# Section 1

## WHAT TO EXPECT

- Section 1 deals with social needs and everyday topics.
- It consists of a conversation or interview between two people.
- It is important to listen for specific information (e.g., names, numbers, common objects, places).
- At the beginning of this section, there is an example which you will hear repeated.
- You will also have time to read through the questions.
- 第一部分的話題範圍是社會需求及日常生活。
- 測試內容是一段兩人之間的對話或採訪。
- 注意聽取關鍵訊息（例如：姓名、數字、常見物品、地點）。
- 測驗開始會先播放一個例題，例題會重複播放一次。
- 播放聽力內容過程中會有時間讓考生瀏覽題目。

## TASK TYPE 1: FORM COMPLETION

- Fill in the gaps on a form.
- The instructions tell you how many words and/or numbers you can use.
- Writing more than the stated number of words counts as a wrong answer.
- Write the exact words you hear on the recording.
- Listen for names of people or places (which will be spelt for you).
- Listen for other specific information (e.g., dates, times, measurements).
- 在表格裡填空作答。
- 作答指示會說明可填寫多少詞彙和 / 或數字。
- 詞數超過規定，會被計為錯誤答案。
- 以聽力內容中所使用的原詞作答。
- 注意聽人名或地名（聽力內容中會拼讀出來）。
- 注意聽其他關鍵訊息（如：日期、時間、度量衡）。

## ACTIVITY 1

## SPELLING

## TIP

Familiarise yourself with the letters of the alphabet and practise the ones that cause difficulty for you (e.g., 'i' and 'e'; 'g' and 'j').

要熟悉字母並練習對你來說較困難的字母 (例如：'i' 和 'e'，'g' 和 'j')。



1-1 Listen and repeat the letters of the alphabet.



1-2 Listen and write down the groups of letters you hear.

1. ....

2. ....

3. ....

4. ....



1-3 Listen and fill in the gaps with the words that are spelt out on the recording.

1. Name: Suzanne .....

2. Address: 139 .....

3. Town: .....

4. Company: ..... Publishing House

5. Website: www.....com

## Advice for Chinese-speaking Candidates

Be careful when listening to spelling in the Listening Test. For instance, some candidates confuse a 'w' for 'uu'. Double-check your spelling in the transfer time to identify errors of this kind.

聽力測驗中，聽取拼讀時要特別仔細，例如，有些考生會將 'w' 誤寫成 'uu'。填寫答案時要再次檢查拼寫，找出此類型的錯誤。

## NUMBERS

## TIP

Numbers occur in many different forms (e.g., street numbers, phone numbers<sup>1</sup>, prices<sup>2</sup>, dates<sup>3</sup>, times, or measurements<sup>4</sup>). Sometimes there is a combination of letters and numbers, as in a passport, a car registration, or the serial number of an appliance.

數字會以各式各樣的形式出現，例如街道門牌號碼、電話號碼<sup>1</sup>、價格<sup>2</sup>、日期<sup>3</sup>、時間或度量衡<sup>4</sup>。有時還會出現數字和字母結合的形式，例如護照號碼、汽車牌照或電器序號。

<p><b>Note ①</b> The 0 in phone numbers may be pronounced as 'oh' or 'zero'.</p>	<p><b>注釋 ①</b> 電話號碼中的數字 0 可讀作 'oh' 或 'zero'。</p>
<p><b>Note ②</b> Learn to write the symbols for pound (£), dollar (\$) and euro (€) – if the symbol is not given on the paper, you will have to write it as part of your answer. Note also: If you hear 'nine pounds fifty', you write £9.50; 'five euros forty-five' = '€ 5.45'; 'two dollars twenty' = '\$2.20', etc.</p>	<p><b>注釋 ②</b> 學會寫英鎊 (£)、美元 (\$) 和歐元 (€) 的符號 — 如果試卷上沒有給出相對應的符號，你必須寫出來，將其作為答案的一部分。還需注意：如果你聽到 'nine pounds fifty'，應寫成 '£9.50'，同理，'five euros forty-five' = '€ 5.45'；'two dollars twenty' = '\$2.20' 等。</p>
<p><b>Note ③</b> There are different ways of writing the date: both American and British English styles are accepted. 'The thirtieth of November' = '30th November' or '30 November' or 'November 30(th)'.</p>	<p><b>注釋 ③</b> 日期有不同的書寫方式： 美式和英式均可。'The thirtieth of November' '30th November' 或 '30 November' 或 'November 30(th)'。</p>
<p><b>Note ④</b> Standard abbreviations are accepted (e.g., you can write 50 kilogrammes / kilograms or 50 kg; 100 metres / meters or 100 m; 42 kilometres / kilometres or 42 km).</p>	<p><b>注釋 ④</b> 可以使用標準的縮寫，例如： 你可以寫 50 kilogrammes / kilograms 或 50 kg; 100 metres / meters 或 100 m; 42 kilometres / kilometres 或 42 km。</p>

**1-4 Listen and fill in the gaps with the numbers you hear.**

1. Date of departure: .....
2. Room number: .....
3. Price per night: .....
4. Extras: Breakfast: ..... per day
5. Storage for case: ..... in weight
6. Late check-out time: .....
7. Parking: Car registration No.: .....

**TASK TYPE 2: SHORT-ANSWER QUESTIONS**

- Read a question to which you have to write a short answer.
- The instructions tell you how many words and/or numbers you can use.
- Sometimes, the question asks you to list 2 or 3 points (for one mark).
- You will listen for concrete facts and specific information.
- Before you listen, use the question words (who, where, why, etc.) to predict possible answers – this will help you recognise the answer when you hear it.
- 閱讀簡答題的問題。
- 作答指示會說明可填寫多少詞彙和 / 或數字。
- 有時一個問題會要求你提出兩個或三個要點 (共計一分)。
- 要注意聽具體事實和關鍵訊息。
- 開始聽之前，先利用疑問詞 ( who 、 where 、 why 等 ) 預測可能的答案，可讓你在聽測驗內容時一旦答案出現便能辨認。

**ACTIVITY 2****Listen and answer the questions below. Write NO MORE THAN THREE WORDS AND/OR A NUMBER for each answer.**

1. What colour is the car? .....
2. What time did the owner park the car? .....
3. Where was the owner when the car was stolen? .....